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ÅRSBERETNING  2020 – 2021 

Skoleåret 2020 – 2021 er ved at gå på hæld, så derfor er det tid til årsberetning fra skolebestyrelsen 
(SB). Du kan finde information om hvem der er valgt ind i SB for en 4-årig periode og se hvilke mål 
og rammer vi arbejder indenfor, se mere her https://bit.ly/2HDLmeP og https://vester-
markskolen.aula.dk/bestyrelsesmedlemmer. 

Skoleåret har på mange måder været et meget anderledes år pga. COVID19 nedlukning, men skolens 
ledelse og lærer har arbejdet på højtryk for at få os trygt igennem med fortsat fokus på læring og 
det sociale. SB er løbende blevet orienteret om skolens COVID19 genåbning og fjernundervisning. 

Der er i løbet af året blevet arbejdet med store og små ting som vi her vil give et samlet overblik 
over: 

 

Mangfoldige læringsmiljøer 

Skolen arbejder på at implementere mangfoldige læringsmiljøer og 
i den forbindelse er der ansat en mangfoldighedsvejleder. Der 
arbejdes også med mange tilgange til elevernes læring og trivsel. 
Eksempelvis arbejder skolen med engineering-tilgangen og 
bevægelse i undervisningen. Skolen har også i løbet af året skabt 
mulighed for flere faglige trivselsaktiviteter, hvor klasserne har 
været på udflugter, cykelture med mere.    

Der er oprettet en erhvervsklasse for 8.-9. klasses elever, der har 
brug for at lære med hænderne og komme i erhvervspraktik som del 
af de sidste to år i folkeskolen. Erhvervsklassen starter i august 2021. 
Den udvides til også at være for unge fra andre skoler i kommunen 
fra skoleåret 2022/23. Læs mere på skolens hjemmeside.  

For at skabe gode pædagogiske miljøer for elever og personale, er 
der skabt en ny inddeling af skolen. Skolens børnemiljø går nu fra 0.-
5. klasse og ungemiljøet fra 6.-9. klasse samt erhvervsklassen 
(tidligere indskoling, mellemtrin, udskoling). 

 

Erhvervsklasse på 
Vestermarkskolen 

 

 

På Vestermarkskolen er der etableret en erhvervsklasse, der starter 
lokalt på skolen i skoleåret 2021/22.  

Erhvervsklassen er for elever i 8.-9. klasse, der er motiveret for at 
afslutte deres grundskoleforløb med undervisning i færre fag, 
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deltagelse på en erhvervsuddannelse samt erhvervspraktik i en lokal 
virksomhed.  

Vestermarkskolen og skolebestyrelsen fik mulighed for at 
fremlægge idéen til Svendborg Kommunes politikere i foråret 2021. 
Resultatet var, at Vestermarkskolen fra skoleåret 2022/23 skal have 
en kommunal erhvervsklasse med op til 20 elever.  

 

 

Trafik 

SB arbejder fortsat på at forbedre trafiksikkerheden ved skolen og 
er i dialog med kommunen og vejdirektoratet om Fåborgvej. Vi 
håber der kommer gode nyheder i starten af det næste skole år. 

Der er under nedlukningen kommet en ’kiss and ride’ plads til hurtig 
afsætning om morgenen, nye cykelstativer og P-plads ved 
skolegården er blevet udvidet og vejen er gjort ensrettet. Det er 
stadig muligt at parkere ved Vester Skerninge Hallen og følge over 
vejen. 

 



 

 

 

Forårs SFO april 2021 

SB er løbende blevet orienteret om arbejdet med FSFO. Hele 24 børn 
er indskrevet i forårs SFO'en. Vestermarkskolens forældre har i 
evalueringen givet udtryk for at de er tilfredse med ForårsSFO og 
roser den meget. 

 

Vision og udviklingsstrategi for Vestermarkskolen  

Skolebestyrelsen har afholdt en visionsaften. Formålet med dette 
var at skabe en fælles retning for skolens fremtidige udvikling, og 
skabe et afsæt for, at skolen fortsat er en attraktiv skole for alle 
familier i området. 

Vestermarkskolen vil overordnet set være både din, min og 
fremtidens skole! Det betyder, at skolen er en fællesskabets skolen, 
hvor alle skal have mulighed for at dannes og uddannes. Vi har i den 
forbindelse sat lys på det 21. århundredes kompetencer. Her er det 
af stor betydning, at elever i alle aldre lærer at samarbejde, at 
problemløse, at kommunikere med hinanden og være kreativt 
tænkende, da disse kompetencer er efterspurgte i fremtidens 
samfund.  

Vejen til at sikre, at alle børn lykkes går gennem flere spor.  
Eksempelvis er vi meget optaget af, at børn lærer på mange måder 



og at skabe internationale samarbejdsmuligheder. Det bliver 
spændende at se resultatet af visionen om nogle år ud i fremtiden.  

 

 

Børnehave og legestue på matriklen 

Der har været fuld gang i ombygning og renovering af skolen. I 

sommeren 2021 kan vi byde ca. 60 børnehavebørn velkommen i den 
gamle SFO-fløj og på skolens grønne udearealer. Vi glæder os til 
samarbejdet. 

 

 

Ombygning 

Skolen har fået et flot løft under corona nedlukningen, i form at 
større ombygning og nyt inventar til klasselokalerne. 

I håndværk og designlokalerne fik vi i efteråret lavet en kobling 
mellem rummene, sådan at der nu er vinduer i væggen, samt en dør. 
Der er kommet helt nyt gulv i multisalen, og lofterne er blevet malet. 
Sidst, men ikke mindst, har skolen fået et flot, nyt 
madkundskabslokale/SFO-køkken, der både kan rumme 
valgfagsundervisning, morgenmad for elever, der møder tidligt og 
madproduktion til et større antal personer.   

Legepladsen i forbindelse med ombygning har fået tildelt et mindre 
beløb. Skolebestyrelsen og skolen vil arbejde på, at de udendørs 
læringsmiljøer også får et løft over de kommende år, selvom 
midlerne til dette er små. 

Projekt ’Fuld af Liv’ 

I forbindelse med ombygning af skolen er der en gruppe forældre 
der sammen med Forum5762 og OSGi har startet et arbejde op for 
at søge fondsmidler til et nyt udemiljø på skolen der kan gavne 
lokalsamfundet og skolens elever. Processen er dog sat i bero, da 
skolen fik tildelt lidt ekstra midler fra kommunen, men der vil blive 
kigget på det igen i det kommende skoleår. 

 



  

Principper og politikker 

Skolen har på nuværende tidspunkt 6 principper og politikker, som 
vi i skolebestyrelsen i dette skoleår har taget frem og revideret. Her 
har vi slået nogle af dem sammen til skolens værdiregelsæt og anti-
mobbestrategi. Skolens værdiregelsæt og antimobbestrategi 
erstatter de tidligere principper for ’princip for positivt samvær’, 
’princip for sociale medier’, ’anti-mobbestrategi’ og ’trivselspolitik’. 
Principperne er tilgængelige på skolens hjemmeside https://vester-
markskolen.aula.dk/.  

Vi har dette skoleår udarbejdet reviderede versioner af følgende: 

• Værdiregelsæt og anti-mobbestrategi  

• Princip for lejrskoler 
 

 

Den psykiske APV på VM: fokusområder og handleplan 

SB bliver løbende orienteret om skolens APV. I den forbindelse 
glæder SB sig over den nye arbejdstidsaftale som blandt andet giver 
lærerne mulighed for at deltage i klassearrangementer for herved at 
fremme det gode forældre skole samarbejde. 

 

 

Elevråd 

Der har været arbejdet hårdt i elevrådet i dette skoleår. Som del af 
det at indføre affaldssortering på Vestermarkskolen og i hele 
Svendborg Kommune, har elevrådet lavet en kampagne. Det bød 
blandt andet på produktion af flere fysiske skralderobotter, baseret 
på genbrugsmaterialer fra Meretes kælder. Elevrådet har 
produceret en film om affaldssortering med skralderobotterne. 
Efterfølgende var elevrådet rundt i alle klasser og fortælle om 
skraldesortering, vise filmen og uddele de nye skraldespande. I juni 
måned vil konkurrencen om at samle mest skrald gå i gang, hvor 
elevrådet er juryen.  

Elevrådet har også arbejdet med resultat-data fra skolens 
trivselsvurdering. Her har de givet input til skolens og lærernes 
arbejde med elevernes trivsel og skolens fokusområder på feltet. 

Elevrådet er lige nu i gang med en dialogproces om, hvorledes 
Vestermarkskolen skal bruge den store pengegave, som 
borgmesteren har givet. Elevrådet snakker i den forbindelse om, at 
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pengene eksempelvis kan blive brugt til et skaterområde for hele 
skolen.   

 

 

Dialogmøder  

Dialogmøderne er møder hvor kommunens skolebestyrelser har 
mulighed for at tilkendegive deres holdninger til de emner som 
kommunens forvaltning/politikerne arbejder med og ønsker input 
til. 

I dette skoleår har der været afholdt 2 ud af 3 dialogmøder. I 
efteråret 2020 var erfaringerne fra Covid-19 tematiseret, og 
resultaterne fra en national covid-19 skoleundersøgelse blev 
fremlagt af professor Ane Qvortrup. Herudover har vi på skolen 
været med i en kommunal erfaringsopsamling og forskning i 
Danmarks Evalueringsinstitut ift. Covid-19 og de positive gevinster 
samt negative udfordringer, der har været for skolerne. 

I januar blev dialogmødet desværre været aflyst pga. COVID-19. Det 
sidste afholdes i juni 2021, hvor budget 2022 og de mangfoldige 
læringsmiljøer er på dagsordenen. 

 

Økonomi 

Skolen økonomi er god, men udfordret pga. fald i elevtal. 
Vestermarkskolen går en klasse ned hvert år, da der kun er elever til 
én klasse årligt. Det betyder et stort indgreb i skolens økonomi. 
Dette er noget skolens ledelse og bestyrelse har øget fokus på og 
rekruttering af nye elever er noget, der fortsat skal arbejdes med. 

For at skabe en god balance i skolens driftsforbrug, er der bl.a. blevet 
kigget på omkostningerne ved lejrskoler. Her har det vist sig, at 
skolen kan spare lidt midler ved ikke at tage til Bornholm i 5. årgang. 
I stedet vil der blive lavet lejrskoler til andre spændende steder 
rundt omkring i Danmark eller i Grænselandet med afsæt i det 
pædagogiske formål for turen. Lejrturen i 3 årgang er med 3 
overnatninger, lejrturen i 5. årgang er med 4 overnatninger, og den 
internationale tur i 9. årgang er med 4 overnatninger.  

Herudover er der også blevet lavet en aftale med en ny 
skolemadsordning, hvor skolen ikke har en udgift til madleveringen. 
Dette er en fin ordning ved skolemad.nu, og her får eleverne et 
større udvalg og madlevering hver dag. 

I budget 2021 blev der bl.a. sat penge af til: 

 



- Kompetenceudvikling ift. de mangfoldige læringsmiljøer og 

valgfagskompetencer 

 

- Partnerskaber i Åben Skole. Der er sat ekstra midler af til bl.a. 

BBBB (bold, børn, begejstring og bevægelse) skolen afvikler 

sammen med Vester Skerninge Tennisklub. Her har alle elever på 

Vestermarkskolen tennis eller skumtennis på skoleskemaet 1 

gang om måneden. 

 

- Fagbudget. Der er prioriteret lidt flere midler til bl.a. engineering 

og valgfag.  

 

- Der er sagt ja til alle de indkomne budgetønsker fra 

fagudvalgene.  

 

- Der er afsat 350.000 til legeplads. De 200.000 er fra skolens 

budget og 150.000 fra CETS, der har tilkendegivet at de vil give 

et tilskud ifm. at børnehaven flytter ind på skolen.   

 

 

Det gode forældre-skole-samarbejde 

SB arbejder på at fremme det gode samarbejde mellem forældrene 
i klasserne, og hvordan SB kan understøtte arbejdet i klasserådene 
med forslag til fælles klasseaktiviteter. I denne forbindelse er en lille 
folder på vej. 

’Når elever og forældre føler sig som en del af et fællesskab, styrkes 
trivslen og trygheden for alle.’ Citat fra skole-foraeldre.dk 

 

 

Høringssvar 

SB har udarbejdet høringssvar til politikerne. 

Skolebestyrelsen har i slutningen af sidste skoleår givet høringssvar 
til den kommunale trafiksikkerhed. 

 

 

 

 

 

Skolen i medierne 

• Følg skolens facebook side: 
https://www.facebook.com/vestermarkskolenivesterskerni
nge 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/styrk-klassens-trivsel-med-aktiviteter
https://www.facebook.com/vestermarkskolenivesterskerninge
https://www.facebook.com/vestermarkskolenivesterskerninge


 

 

• Fodboldmål og skolemælk: 
https://ugeavisen.dk/ugeavisensvendborg/artikel/penge-
fra-skolem%C3%A6lk-vestermarkskolen-f%C3%A5r-nyt-
fodboldm%C3%A5l 

• Eleverne om corona-skole-tiden: 
https://www.tv2fyn.dk/svendborg/skoleelever-tilbage-
efter-haardt-aar-vi-laerer-ikke-det-
samme?fbclid=IwAR3WhxIG7R26-gX6gEAlpT2iH7d6-
VHzufpaB3WV9ZDXmn0XKAUcjN_vaJY 

• Undervisningen i Coronatiden 

 

https://faa.dk/artikel/onlineundervisning-i-1-klasse-se-jeg-
kan-puste-luft-ud-af-%C3%B8jet (obs, +artikel, kun for 
abonnementer) 

• Erhvervsklassen i Radio Diablo 

https://www.facebook.com/watch/?v=279028783908093&
extid=NS-UNK-UNK-UNK-AN_GK0T-GK1C  

  

Således berettet Maj 2021 

Sine Leergaard Wiggers Merete Storgaard 
Skolebestyrelsesformand Skoleleder 
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